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Ramon Casanovas
ENTREVISTA A

Quin balanç fa dels 14 anys com a president de la 
delegació comarcal d’Òmnium Cultural?
El més destacat d’aquests anys va ser promoure les 
classes de català. L’única recança que tinc és que jo no 
vaig poder estudiar-lo, a diferència de Jaume Camp 
(que va ser també president d’Òmnium i un dels fun-
dadors d’Unió Democràtica a Granollers amb el ma-
teix Ramon Casanovas) i Salvador Casanova (activista 
polític) que el van aprendre per poder-lo ensenyar. 
Segur que hi ha molta gent que saben català gràcies a 
ells. Aquestes classes es van començar a fer a la dècada 
dels 60 i es feien en cases particulars, en parròquies 
o allà on es podia, clandestinament, perquè el català 
estava prohibit. 
Un cop arribada la democràcia, la Generalitat ja va 
assumir fer les classes de català, i aleshores vam decidir 
a Òmnium fer alguna cosa diferent i així va sorgir la 
Festa de les lletres catalanes. Vam començar de mica en 
mica i en veure que teníem resposta vam anar a buscar 
patrocinadors i fins ara. 

Aquest any per primera vegada la Festa de les Lle-
tres Catalanes es fa al Teatre Auditori
Pensem que fent-t’ho al Teatre, la Festa és més popu-
lar que fent-la en un restaurant, entaulats, com ho 
fèiem fins ara. També l’acte serà més variat, perquè es 
farà una representació d’un llibre premiat per Òm-

 
Als seus 91 anys acabats de fer Ramon Casanovas es manté al 

peu del canó. És el president honorífic de la delegació comarcal 

d’Òmnium Cultural i l’ànima de l’AGEVO, una entitat que programa, 

des de fa setze anys i amb molt èxit de públic, conferències 

d’adreçades a les persones grans. Ramon Casanovas (Medalla 

de la Ciutat 2006) ha estat un home de llarga trajectòria pública, 

primer lluitant a favor de la democràcia i després com a polític, 

fundant la secció local d’Unió Democràtica, i sent regidor de Salut 

Pública i Gent Gran. Continua sent un decidit defensor de la llengua 

i la cultura catalanes, i es mostra més aviat pessimista sobre el 

reconeixement de la realitat de Catalunya. De Granollers, ansia 

poder veure acabada la cobertura del ferrocarril. 

nium. No hem de perdre de vista que el que fem des 
d’Òmnium ha d’arribar a la gent, no només a una 
minoria que ja estem conscienciats. 
Pel que estrictament als premis, aquest any s’han 
presentat 41 treballs a totes les categories, uns quants 
menys que l’any passat. Voldria destacar, d’entre tots 
els guardons, el Premi de Sociolingüística Jau-
me Camp. Som la única delegació d’Òmnium que 
promou un premi d’aquestes característiques, on es 
presenta gent molt destacada en aquest àmbit.

Òmnium ha programat una nova activitat aquest 
any: Els divendres culturals. 
Ho vam començar el mes de gener i procurem portar 
cada mes un ponent vinculat al debat catalanista. Ha 
vingut gent com en Joaquim Ferrer, exconseller de 
Cultura, Vicent Sanchis, exdirector de l’AVUI. Coinci-
dint amb l’Onze de Setembre vam fer una taula rodo-
na amb el mateix Vicent Sanchis, Alfons López Tena, 
jurista i historiador, i Agustí Colominas, escriptor i 
periodista, que van parlar sobre la regeneració del ca-
talanisme. Són gent de vàlua, altament preparada. En 
aquesta taula rodona hi va venir molta gent, perquè 
són persones molt conegudes dins dels mitjans de co-
municació. En altres conferències, hem tingut menys 
gent. Personalment, m’agradaria molt que aquesta 
proposta arrelés. 

“Ha estat molt 
encertat recordar 
el bombardeig de 

Granollers”
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